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Kuntalain 121 §:n mukaan tarkastuslautakunnan tehtävänä on arvioida,
ovat ko valtuuston asettamat toiminnan ja talouden tavoitteet toteutuneet ja
on ko toiminta järjestetty tuloksellisella ja tarkoituksenmukaisella tavalla. Ar-
vioin nin tulokset esitetään arviointikertomuksessa. Tarkastusvaliokunta hy-
väk syi ja allekirjoitti arviointikertomuksensa vuodelta 2018 16.5.2019 (§ 46)
ja saattoi sen kaupunginvaltuuston tiedoksi 17.6.2019 (§ 35).

Kaupunginvaltuusto pyytää valiokunnilta vastauksia tarkastusvaliokunnan
ky sy myk siin. Kaupunginhallitus kokoaa sen jälkeen koko kaupungin toi min-
taa koskevan lausunnon. Tarkastusvaliokunnan hyväksymä ar vioin ti ker to-
mus vuodelta 2018 on liitteenä.

Tarkastusvaliokunta on käsitellyt kertomuksessaan myös edellisen vuoden
(2017) kertomuksen sekä valiokuntien ja kaupunginhallituksen vastineet
sii tä:

- Tarkastusvaliokunta pyytää, että sen toivomus oppilaiden kotikunnan
ot ta mi ses ta taustamuuttujaksi THL:n kansalliseen kou lu ter veys ky se-
lyyn nostettaisiin esiin pääkaupunkiseudun yhteisessä kou lu ky se ly työ-
ryh mäs sä. Tämän johdosta todetaan, että näin tehtiin vuonna 2017 –
mut ta valitettavasti tuloksetta.

- Tarkastusvaliokunta esitti huomioita kaupungin kak si kie li syys oh jel mas-
ta, joka koskee myös sivistystointa. Sivistystoimi on työskennellyt ak tii-
vi ses ti kaupungin vuosien 2015 – 2017 kaksikielisyysohjelman mu kai-
ses ti myös tämän ajanjakson jälkeen sekä kehittänyt toimintaa edel-
leen. Esimerkkinä mainittakoon, että sivistystoimi on erityisesti tehnyt
yh teis työ tä seudullisten ja kansallisten viranomaisten kanssa taa tak-
seen kaksikieliset oppilashuolto- ja hoitopalvelut perheille, lapsille ja
nuo ril le tulevan sote-uudistuksen yhteydessä. Nykyisten ta lous ar vio ta-
voit tei den mukaan sivistystoimen oma kaksikielisyysohjelma päi vi te-
tään vuoden 2019 kuluessa. Tämä ohjelma olisi hyvä nähdä osana ko-
ko kaupungin kaksikielisyysohjelmaa.

Tarkastusvaliokunnan arvioinnin painopistealueena vuonna 2018 oli yleis-
hal lin to ja vapaa-aikatoiminta (s. 6-9), mutta valiokunta käsitteli myös asioi-
ta, jotka koskevat opetusta ja varhaiskasvatusta. Tarkastusvaliokunta toi-
voo vastauksen määräaikaisuuksien ketjuttamisen asiasta. Tar kas tus va lio-
kun ta toteaa, että Helsingin hallinto-oikeuden päätöksen mukaan Kau niais-
ten kaupunki on ketjuttanut koulutoimessa määräaikaisuuksia ilman pe rus-
tei ta. Hallinto-oikeus on katsonut, että kaupungilla ei ollut kunnallisen vi ran-



hal ti ja lain mukaista perustetta palkata opettajia määräaikaisiin vir ka suh tei-
siin, koska he eivät ole toimineet kenenkään sijaisena. Tar kas tus va lio kun ta
huomauttaa, että kaupungin tulee jatkossa kiinnittää erityistä huo mio ta ja
tarkkaavaisuutta määräaikaiselle palvelussuhteelle laissa sää det tyi hin
perusteisiin.

- Hallinto-oikeuteen menneet määräaikaisten palvelussuhteiden ket ju-
tuk set ovat tapahtuneet vuosina 2013 - 2016. Mäntymäen koulun op pi-
las mää rä on kasvanut huomattavasti vuosina 2013 - 2017, mikä on
joh ta nut useiden uusien virkojen perustamiseen. Lisäksi vuosina 2013 -
2017 Mäntymäen koulussa on ollut erilaisia toiminnan laajennuksia.
Näis tä johtuen määräaikaisten opettajien tarve on tullut osittain yl lät-
täen ja kaikkiin muutoksiin ja tarpeisiin ei ole pystytty reagoimaan opet-
ta jis to suun nit te lus sa. Opetustoimessa aloitettiin 2016 va kans si nu me-
roi den korjaukset ja tarkastamiset. Lisäksi palkkauspäätösten kir jaa mi-
seen on kiinnitetty erityistä huomiota ja rehtoreita on ohjeistettu opet ta-
jien palkkauksista, erityisesti määräaikaisten.

Sivistystoimenjohtaja:
Valiokunta merkitsee tarkastusvaliokunnan arviointikertomuksen vuodelta
2018 tiedoksi ja antaa omalta osaltaan lausunnon kaupunginhallitukselle
jat ko kä sit te lyä varten.

Päätös:
Päätösehdotus hyväksyttiin.


